
     København d. 4. juni 2015 
 
 
 
 
Brugerudtalelse på udvidelsen af Sundpark Børnehave og Vuggestue 
 
 
 
Da vi i foråret 2014 fik nys om at Københavns Kommune agtede at opføre en 2 etages bygning på 
grunden hvor Sundpark Børnehave og Vuggestue ligger, var vor forbavselse og undren stor. Særligt 
stor var vor undren over at vi som selvejende institution slet ikke var blevet inddraget i 
beslutningen.  
 
Især undrede vi os da der i § 1 i allonge til driftsoverenskomsten mellem Sundpark og Københavns 
Kommune, der er underskrevet af Københavns Kommune d. 29. marts 2001 fremgår, at ”Antallet af 
pladser i institutionen fastsættes til 36 vuggestuepladser og 44 børnehavepladser, der kun kan 
ændres efter aftale”. 
 
I Sundpark er vi naturligvis indstillet på at indgå i positiv dialog med kommunen, ligesom vi er 
indstillet på, at løfte vores del af ansvaret i forhold til de pladsudfordringer som kommunen står 
over for. Men finder som sagt at det er mærkeligt, at vi ikke tidligere er inviteret til hverken 
forhandling eller drøftelse af Kommunens plan om at udvide institutionen. At der ikke har fundet en 
drøftelse sted, mener vi harmonerer dårligt med ikke kun ordlyden i driftsaftalen, men også 
kommunens generelle politik om inddragelse og medbestemmelse. 
 
Når dette er sagt skal siges, at vi virkelig har følt os hørt i forløbet efter byggeudvalgsmøderne er 
begyndt. Vore forslag og ønsker er hørt, og er så vidt muligt, forsøgt indtegnet i projektforslaget. 
Hvilket derfor har gjort, at vi ser mere fortrøstningsfuldt på den store udvidelse af Sundpark 
Børnehave & Vuggestue, end vi gjorde tidligere. 
 
 
 
 
 
 
På vegne af forældrebestyrelsen i  
Sundpark Børnehave & Vuggestue v/ 
 
Nina Loft 
Leder 
 


